

СО Д Е Р Ж А Н И Е

Гончарова Т. Н., Смолин А. В. Финляндия и Скандинавия на кафедре истории Нового и новейшего времени. *К юбилею профессора В. Н. Барышникова.*10

Библиография научных трудов профессора В. Н. Барышникова / составитель В. Н. Чепик.44

ИСТОРИЯ НОВОГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДНОЙ ЕВРОПЫ

И АМЕРИКИ

Сидоренко Л. В. Антикатолицизм в Англии во время бунтов Гордона: анализируя полемику современников 61

Воротнев Г. П. «Конституция» в политическом нарративе эпохи Просвещения.76

Белов А. Н. Война или перемирие? Русское общество и Наполеон в 1805–1806 гг.90

Рахманова А. Е. Тамвортский манифест — начальный этап формирования либерального консерватизма 101

Барышников В. Н. События Крымской войны на Балтике и их значение для российско-финляндских отношений и для обретения финляндской идентичности111

Чумаченко В. К. Российско-финляндские отношения на рубеже XIX–XX вв. . 140

ИСТОРИЯ НОВЕЙШЕГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДА

Смолин А. В. «Не отдавать ключ от своих богатств в чужие руки...». Отзыв Б. А. Вилькицкого о проекте организации Северного Морского пути акционерным обществом «Синдикат коммерсантов и промышленников».152

ИСТОРИОГРАФИЯ, ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ, МЕТОДЫ ИСТОРИЧЕСКОГО ИССЛЕДОВАНИЯ

Балащенко Ю. Д. К вопросу об украинской или финской идентификации российского художника И. Е. Репина 185

РЕЦЕНЗИИ

Пленков О. Ю., Терентьев В. О. Место памяти: культурная жизнь Берлина в истории одного кафе. 195

Требования к подаче материалов в журнал206

CONTENTS

| | |
|--|----|
| <i>Goncharova T. N., Smolin A. V.</i> Finland and Scandinavia at the Department of Modern and Contemporary History. <i>On the Anniversary of Professor V. N. Baryshnikov</i> | 10 |
| Bibliography of scientific works of Professor V. N. Baryshnikov / compiler V. N. Chepik. | 44 |

MODERN HISTORY OF WESTERN EUROPE AND AMERICA

| | |
|---|-----|
| <i>Sidorenko L. V.</i> Anti-catholicism in England during the Gordon riots: analyzing the polemics of contemporaries. | 61 |
| <i>Vorotnev G. P.</i> «The Constitution» in the political narrative of the Enlightenment era. | 76 |
| <i>Belov A. N.</i> War or truce? Russian society and Napoleon in 1805–1806 | 90 |
| <i>Rakhmanova A. E.</i> The Tamworth manifesto – the initial stage of the liberal conservatism’s formation | 101 |
| <i>Baryshnikov V. N.</i> Events of the Crimean War in the Baltic and their significance for Russian-Finnish relations and for the acquisition of Finnish identity | 111 |
| <i>Chumachenko V. K.</i> Russian-Finnish relations at the turn of the XIX–XX centuries | 140 |

CONTEMPORARY HISTORY OF WESTERN COUNTRIES

| | |
|---|-----|
| <i>Smolin A. V.</i> «Don’t give the key to your health into the hands of others...» B. A. Vilkitsky’s review of the project to organize the Northern Sea Route by the Join-Stock Company “Syndicate of merchants and industrialists”. | 152 |
|---|-----|

HISTORIOGRAPHY, CRITICAL STUDY OF SOURCES, METHODS OF HISTORICAL RESEARCH

| | |
|---|-----|
| <i>Balacenko Yu. D.</i> On the issue of Ukrainian or Finnish identification of the Russian artist Ylya E. Repin | 185 |
|---|-----|

REVIEWS

Plenkov O. Y., Terentiev V. O. Place of Memory: Berlin's Cultural Life in the History of One Café.195

Requirements for submitting materials to the journal. 206